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Zamyšlení 
Již 4 roky je v provozu 
Dům s pečovatelskou 
službou Poběžovice. Stal 
se postupně domovem 
pro 10 seniorů, kterým 
je zde poskytována pe-
čovatelská služba. Ta 
zahrnuje mimo jiné 
např. nákupy, donášku 
oběda, úklid, praní prá-
dla a různé další služby, 
podle individuálních po-
třeb klientů. 
Do domova dochází pra-
videlně masérka, kadeř-
nice a od března nově i pedi-
kérka. Na konci loňského roku 
byla v domě instalována ma-
sážní vana, kterou obyvatelé 
plně využívají. Vana však 
slouží i široké veřejnosti a já 
doufám, že ji začnou plně vy-
užívat i poběžovičtí občané. 
Tato pomůcka poskytuje pří-
jemné uvolnění a odpočinek v 
milém prostředí. 
Podrobnější informace o této 
masážní vaně a podmínkách 

jejího provozu byly zveřejně-
ny v minulém čísle zpravodaje 
Poběžovicko. 
V domě se rovněž pravidelně 
každé úterý schází klub dů-
chodců. Na jeho schůzky pak 
zveme zajímavé hosty, kteří 
přináší našim seniorům pouče-
ní i zábavu. Několikrát přijala 
naše pozvání Mgr. Marie 
Špačková, která všechny zau-
jala poutavým vyprávěním o 
historii Poběžovic a okolí. Ne-

méně milou návštěvou 
byla paní Vlasáková, s 
ukázkami zdobení per-
níčků. Přišla jak před 
Velikonocemi, tak i 
před Vánocemi. Dalšími 
vítanými hosty byla 
slečna Anna Váňová ne-
bo paní Tauchmannová 
a mnoho dalších. 
Při výčtu milých hostů 
nesmím zapomenout na 
děti z Mateřské školy v 
Poběžovicích, jejichž 
návštěvy vždy vykouzlí 

úsměv na tvářích všech pří-
tomných. Děti nikdy nepři-
jdou s prázdnou, vždy přine-
sou vlastnoručně vyrobené dá-
rečky a na oplátku od nás do-
stanou nějakou tu sladkou od-
měnu. 
Myslím si, že budu mluvit za 
většinu obyvatel domu s pečo-
vatelskou službou, když řek-
nu, že se jim tento dům stal již 
skutečným domovem. 

Markéta Šperlová 

Dům s pečovatelskou službou je i domovem 

Dětský sbor pra-
cuje při ZŠ Pobě-
žovice již šestým 
rokem. Na popud 
bývalé ředitelky 
školy Aleny Dvo-
řákové ho založila 
pí. uč. Jitka Men-
tová a pracovala 
s ním za klavírní-
ho přispění Aleny 
Vogeltanzové a 
později pí. uč. Ja-
ny Vicianové. 
Sbor pravidelně 
vystupoval na kul-
turních akcích 
města Poběžovice 
a školy.  
Již ve třetím roce svého trvání 
se sbor poprvé účastnil Kraj-
ské přehlídky dětských pěvec-
kých sborů v Rokycanech, teh-
dy se ziskem pěkného stříbr-
ného pásma. Tato přehlídka se 
koná každý rok. Vystupují zde 
především sbory z bližšího 
okolí  Plzně  a Plzně samotné.  
Vloni děti z Poběžovic svůj 
úspěch ještě znásobily. Poprvé 
se umístily v nejvyšším zlatém 

pásmu a těsně před sborem 
Gymnázia Rokycany zaujaly 
místo vítězů kategorie I. B. 
Předseda poroty tehdy slovně 
ocenil celkový hlasový projev 
sboru. Ačkoli jsme zvítězili, 
vystupovali jsme jako snad je-
diní ve své kategorii ve vlast-
ním nejednotném oblečení bez 
oficiálního jména sboru. To se 
konečně změnilo. 
Letos si sbor ke svým šestým 
narozeninám nadělil zbrusu 

nové červené ha-
lenky a podle 
nich i nový název 
ČE R V Á N E K . 
Látku na halenky 
obstarala pí. uč. 
Mentová za vy-
datného přispění 
pí. Daniely Bar-
tošové od doma-
žlických spon-
zorských firem 
pana Witze a He-
rinka. Na ušití 
halenek přislíbilo 
finance ředitel-
ství ZŠ Poběžo-
vice s novým ře-

ditelem Vladimírem Foistem. 
29 dětí od druhé do deváté tří-
dy s bý-valou žákyní Lindou 
Buchbergerovou jelo na soutěž 
obhajovat loňský překvapivý 
úspěch. Poprvé jsme vystoupi-
li na soutěži v pěkném obleče-
ní, s novým názvem a novým 
repertoárem. Letos jsme bojo-
vali s konkurencí sborů 
z Plzně a Rokycan. K naší vel-
ké radosti jsme znovu podali 
výborný vý-

DĚTSKÝ SBOR ČERVÁNEK –  
vítěz kategorie I. B na Krajské přehlídce v Rokycanech 

stránka 1 dokončení na str. 3 

*Zapomenutý Den učitelů*  
 
S vaničkou dítě. Tak zní jedno 
pořekadlo, které znamená, že 
se často s přežitky a demago-
gií zavrhuje i mnohé užitečné 
a dobré. Tak je tomu i s 28. 
březnem. Svátek míval Amos 
(narodil se L. P. 1692 Jan 
Amos Komenský - „učitel ná-
rodů“) a tedy to byl Den učite-
lů. Dnes má v občanském ka-
lendáři 28.3. svátek Soňa a po 
Amosovi pes neštěkne, a to 
ani v katolickém kalendáři). 
Jan Amos Komenský nebyl to-
tiž katolík, ale protestant, a 
proto také musel po vyhlášení 
Obnoveného zřízení zemské-
ho, jež dalo základ k rekatoli-
saci, opustit rodnou zemi. Ale 
všechno zlé je k něčemu dob-
ré. Tím, že žil v cizině, stal se 
opravdovým učitelem národů. 
Nastavil laťku pro učitele. Pro 
žáky nemusel. Ti bývali vy-
chováváni podle Desatera (ať 
katolíci či protestanti). Tedy - 
k úctě k rodičům i ke všem 
starším atd... Dnes se stále ob-
jevují témata „hledá se dobrý 
učitel...“, „jaký má být dobrý 
učitel...“, „škola hrou, která by 
dětičky bavila...“ atd. ALE! 
Kdy se konečně začne hledat 
dobrý žák? Tedy dítě či spíše 
mladík či dívka, kteří ví, co to 
je zdvořilost a slušnost? Kteří 
chápou, že úcta k starším a  
zkušenějším není podléza-
vost ? Kteří je chápou, co zna-
mená mít trochu vlastní sebe-
kritiky a pokory? Tedy: přeji 
učitelům (už kvůli Komenské-
mu, který vymýšlel sice nové 
metody, ale počítal s tím, že 
žáčci bez rozdílu zda katolíci 
či protestanti jsou na vysoké 
morální úrovni) dobré žáky. 
Nemusí mít vysoké IQ, ale to, 
aby byli zdvořilí, znalí sebeo-
vládání a měli takové rodiče, 
kteří by chápali, že jsou i s 
učiteli na jedné lodi. A že 
když nebudou, mohou dopad-
nout jako ten otec v Nerudově 
básni o dědově míse: že, když 
synek vidí, že otec dělá dědovi 
dřevěnou mísu, protože neudr-
ží lžíci, pak mu ji ve stáří také 
udělá. Je to metafora a neplatí 
to jen „o té míse“. Jak nám 
kdysi říkávala v Poběžovicích 
paní učitelka Vogeltanzová: 



 

 

 jak se do lesa volá, tak se z lesa 
ozývá.  

Marie Špačková 

UPOZORNĚNÍ 
Místní poplatek:   

za držení psa 
 

je splatný do 31.3.2009. 
Držitelé pobírající invalidní, 
starobní, vdovský nebo vdo-
vecký důchod, který je jedi-
ným zdrojem jejich příjmu a 
poživatelé sirotčího důchodu 

platí 100.-Kč, za druhého  
a dalšího psa 300.-Kč. 

  
za likvidaci odpadů,  

je splatný do 30.6.2009.    
Poplatky se hradí  

v pokladně  
MěÚ Poběžovice. 

Dne 11. března 2009 ráno někdo 
opět dal igelitovou tašku, plnou pa-
pírů a tašku od PET lahví k popel-
nicím domu čp. 17 v ulici Pohranič-
ní stráže. Z tašky létaly papíry ko-
lem domů a láhve též. Papíry dá-
vat do kontejnerů a ne je sypat 
okolo! 
Když roztál sníh, jsem všechen 
svinčík okolo kontejnerů vyhrabala 
a uklidila. Dne 11.3. byly kontejne-
ry prázdné, takže ten, co každý tý-
den svůj odpad staví stále k popel-
nicím , by nemusel být líný a mohl 
si odpad dávat do kontejnerů sám. 
Jestli posílá děti a ty do kontejnerů 
nedosáhnou, ať ho odnese sám. 
Naděžda Novotná 

UPOZORNĚNÍ 

Jedním z cílů vedení Základní 
školy v Poběžovicích je zefek-
tivnění výuky pro děti se speci-
fickými poruchami učení a 
chování. Prvním výrazným 
krokem k dosažení vytýčeného 
úkolu bylo vytvoření podmí-
nek a zázemí pro práci speciál-
ního pedagoga a následně asis-
tenta pro děti se SPU. Děti, 
u kterých byla pedagogicko - 
psychologickou poradnou dia-
gnostikována porucha učení 
nebo chování (například dysle-
xie), se vzdělávají s vědomím a 
souhlasem svých rodičů pomo-
cí individuálních plánů, které 
vytváří na základě odborných 
doporučení učitelé a výchovný 
poradce. Tato výuka dosud 
probíhala v rámci běžného vy-
učování, někdy ve velmi počet-
ných a nesourodých třídách. 

Od začátku druhého pololetí 
využívají rodiče i děti možnost 
intenzivní výuky se speciálním 
pedagogem Mgr. Alenou Zít-
kovou, která se žáky pracuje 
odděleně v malých skupinách. 
Upravené vyučování zatím 
probíhá jednou týdně. Od 1. 
března do budovaného systému 
vstoupila činnost asistenta pe-
dagoga. Po předchozích jedná-
ních krajský úřad schválil zří-
zení této funkce pro naši školu 
a bylo rozhodnuto i o přidělení 
potřebných finančních pro-
středků z rozvojového progra-
mu. Asistentka paní Jana Bur-
šíková se věnuje konkrétním 
činnostem ve třídách podle po-
třeb žáků a přání učitelů. Její 
činnost je zaměřena zatím na 
děti z I. stupně. Pedagogická 
asistence napomáhá k zinten-

zivnění i zklidnění výuky ve 
třídách, umožňuje individuální 
práci a zkvalitnění výchovy i 
vzdělávání, stává se styčným 
článkem mezi některými rodi-
nami a školou. Dalším zámě-
rem je posílení práce s dětmi 
ze sociálně znevýhodněného 
prostředí a z romských rodin. I 
v této sféře by byl profesionál-
ní pracovník velkým přínosem. 
Škola však nechce zapomínat 
ani na nadané žáky. Momentál-
ně probíhají přípravné práce 
pro zřízení klubu Albert, který 
se věnuje ve spolupráci 
s Menzou ČR a PPP Domažli-
ce právě těmto dětem. Doufá-
me, že i tato aktivita se stane 
v brzké době účinnou součástí 
vzdělávacího systému na škole.  

 
Vladimír Foist stránka 2 

Asistent pedagoga na ZŠ Poběžovice 

  

Dne 9. března 2009 se sešla kultur-
ní komise por vedením p. Tauch-
manové. Náplňí schůzky byla koor-
dinace kulturních akcí. Přesné časy 
a místo konání budou organizátory 
upřesněny.  
29.3. neděle koncert na počest Mi-
cuko Ayoma - vystoupí japonské 
umělkyně. 
7.4. - 8.4. Velikonoční akce od 
9.00 do 15.00 hodin  
27. - 28. 4. TV ve škole - o projek-
tu aj. natáčení ze života ZŠ   
7.5. vzpomínková akce na hřbitově 
(konec II. svět. války, pochod smr-
ti, Židé jako nevinné oběti naciona-
lismu a rasisimu)  
10.5. Den matek  
16.5. - 17.5. česko-bavosrké slav-
nosti: připomínka svatořečení Sv. 
Jana Nepomuckého, Nepomuk - 
slavný český svatý známý v celé 
Evropě, oblíbený u lidu v době ba-
roka, slavný barokní sochař Jan 
Brokof v Ronšperku (Poběžo-
vicích) 1682 - 1683 (Poběžovice a 
Karlův most v Praze).                        

Kulturní akce  
březen - duben - květen 

Výběr z usnesení z 53. jednání RM Poběžovice, ze dne 26.2.2009 
♣ RM schvaluje záměr města pronajmout nebytové prostory v budově MěÚ Poběžovice, nám. 

Míru 47, Poběžovice (bývalá prodejna Barták shop), o celkové výměře 144 m2 včetně sociální-
ho zařízení, za měsíční nájemné 60.-Kč/m2 bez DPH. 

♣ RM ukládá starostovi ve spolupráci s advokátní kanceláří vypracovat a bezodkladně FÚ Doma-
žlice odeslat žádost o odklad platby platebních výměrů č. 9/2009 a č. 10/2009, vyměřených v 
souvislosti se závěry kontroly na využití dotace na akci „Výstavba bytového domu se 6 nájem-
ními byty v k.ú. Poběžovice,“ znějících na celkovou částku 4.800.000.-Kč včetně penále a učinit 
další nutné kroky, vedoucí ke zrušení povinnosti města uhradit tuto částku nebo jejímu zásadní-
mu snížení, tzn. v zákonné lhůtě podat odvolání proti výše uvedeným platebním výměrům. 

♣ RM bere na vědomí žádost SP Poběžovice o odkoupení pozemků p.č.859 dle KN o výměře 
2057 m2, p.č.707 dle PK o výměře 489 m2, p.č. 709 dle PK o výměře 94 m2, p.č. 713 dle PK o 
výměře 802 m2, vše v k.ú. Poběžovice a ukládá starostovi předložit záměr prodat uvedené po-
zemky k projednání Zastupitelstvu města Poběžovice. 

♣ RM bere na vědomí zprávu o posouzení a hodnocení nabídek na akci „Výstavba dětského hřiště 
u MŠ Poběžovice“ a rozhodnutí zadavatele o přidělení zakázky firmě Straka Lubomír - FLORA 
SERVIS, Faměrovo nám. 29, 618 00  Brno, na základě proběhnutého výběrového řízení a na-
bídkové realizační částky 294.531.-Kč včetně DPH. 

♣ RM bere na vědomí zprávu o posouzení a hodnocení nabídek na akci „Vypracování projektové 
dokumentace - Modernizace MŠ Poběžovice“ a rozhodnutí zadavatele o přidělení zakázky firmě 
STAFIN projekty a stavby s.r.o., E. Beneše 31, 301 00  Plzeň, na základě proběhnutého výběro-
vého řízení a nabídkové realizační částky 1.541.050.-Kč včetně DPH. 

♣ RM bere na vědomí informaci o vyhodnocení poběžovických judistů, v kategorii jednotlivců i 
kolektivů, v rámci akce „Vyhodnocení nejlepších sportovců okresu Domažlice za rok 2008“ a 
doporučuje Zastupitelstvu města Poběžovice schválit pro oceněné sportovce poskytnutí finanční 
odměny v celkové výši 20.000.-Kč. 

♣ RM bere na vědomí navržené znění obecně závazné vyhlášky města č. 01/2009 o pohybu psů a 
jiného zvířectva na veřejných prostranství města a ukládá starostovi předložit ji k projednání v 
nejbližším zasedání ZM. 

♣ RM bere na vědomí informaci starosty o podání žádosti o dotaci na pořízení bezdrátového veřej-
ného rozhlasu ve městě Poběžovice a všech jeho částech. 

♣ RM bere na vědomí smlouvu mezi městem Poběžovice a Svazkem obcí mikroregion RADBU-
ZA, o zajištění kofinancování projektu „Odkanalizování a čištění odpadních vod v povodí řeky 
Radbuzy“ po dobu po realizaci projektu, v souladu s níž a dohodnutým splátkovým kalendářem 
má město do 31.12.2021 uhradit celkem 34.309.000.-Kč a ukládá starostovi předložit tuto 
smlouvu spolu se splátkovým kalendářem k projednání a schválení do ZM Poběžovice. 

♣ RM bere na vědomí žádost města o odklad splatnosti faktur firmy STAFIN projekty a stavby s.r.
o., Plzeň, za projektovou dokumentaci na akci „Modernizace ZŠ Poběžovice - I. etapa,“ v celko-
vé výši 1.290.317.-Kč, nejpozději do 31.8.2009. 

♣ RM bere na vědomí oznámení MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí o zahá-
jení spojeného územního a stavebního řízení na stavbu „Novostavba vakuové odparky Poběžo-
vice,“ pro firmu SPIN Plzeň a.s. 

♣ RM bere na vědomí oznámení MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí o zahá-
jení spojeného územního a stavebního řízení na stavbu „Plnička destilované vody Poběžovice,“ 
pro firmu SPIN Plzeň a.s. 

♣ RM bere na vědomí oznámení MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí o zahá-
jení spojeného územního a stavebního řízení na stavbu „Výrobna hnojiv Poběžovice,“ pro firmu 
SPIN Plzeň a.s. 

Výběr z usnesení z 54. jednání RM Poběžovice, ze dne 16.3.2009 
♣ RM schvaluje definitivní návrh rozpočtu města pro rok 2009, ukládá starostovi zajistit v souladu s 

právními předpisy jeho zveřejnění na úřední desce města a předložit jej k projednání v zastupitelstvu 
města dne 31.3.2009. 

Kino Poběžovice duben:  
 

3.   Kurýr 3   /Fr./ 
10. Valkýra   /USA/ 
17. Underworld: Vzpoura Lyca-
      nů   /USA/ 
24. Líbáš jako bůh   /ČR/  



 
 

Památce vynikajícího lékaře a pedagoga původem z Poběžovic  
Prof. MUDr. Emila Starkensteina * 18.XII.1884 - 6.XI.1942 

Je tomu už několik desítiletí, 
co jsem napsal poměrně ob-
sáhlou studii o našem slavném 
rodáku Prof. MUDr. Emilu 
Starkensteinovi pro odbornou 
lékařskou ročenku brněnské 
university. Tehdy jsem měl z 
několika universitních archivů 
kopie ze Starkensteinových ru-
kopisů i dokladů. Podařilo se 
mi tehdy pořídit též - dnes pře-
těžko dostupné - kopie rodo-
pisných pramenů ze starých 
poběžovických židovských 
matrik. To vše, i zapsané 
vzpomínky na Něho, vzalo za 
své při úmyslném vyloupení a 
vypálení mého rodného dom-
k u  v  D o m a ž l i c í c h 
(22.3.2005)... 
Dr. E. Starkenstein pocházel 
ze starobylého poběžovického 
rodu ranhojičů a lidových lé-
kařů. Ošetřovatelsko-ranhojič-
skému původu se věnovali 
nejméně 4 generace: praděd 
Izák Starkenstein (nar. asi 
1772), děd Moritz Starken-
stein (1804-1885) i otec MU-
Dr. Sigmund Starkenstein 
(1841-1919), který se nešťast-
ně utopil v Pivoňce u Záměli-
če. 
Nejslavnější ze Starkensteinů - 
Emil - se narodil v nynější Ná-

dražní ulici číslo 

33, kde ve 30. letech minulého 
století nechal odhalit bronzo-
vou pamětní desku svého otce 
a děda. Mimořádné nadání 
synka pana doktora se zvidi-
telnilo už velmi záhy. Zvláště 
v přírodopisných oborech vý-
razně vynikal (už kolem 6. ro-
ku si zhotovoval herbáře, sbír-
ky hornin i nerostů, pečoval o 
nejrůznější zvířátka...). 
Vynikl mimořádně i na svých 
plzeňských studiích. Na pro-
slulém piaristickém gymnáziu 
(u „Branky“) měl mezi profe-
sory i vynikajícího gymnazij-
ního ředitele Dr. Gilberta Hel-
mera (z tepelského kláštera) a 
P. Theobalda Scharnagela. I v 
té době s kamarády - mladými 
přírodovědci - prochodil bedli-
vě široké plzeňské okolí... 
Na pražské německé univerzi-
tě, kterou zakončil doktorátem 
medicíny v roce 1909, se spe-
cializoval na farmakologii 
(nauku o lécích). Ve vědec-
kém vzestupu - po šťastném 
příchodu z I. světové války - 
velmi rychle pokračoval. V le-
tech 1919-1920 se stal na uni-
verzitě mimořádným a roku 
1929 řádným profesorem. Své 
posluchače dokázal pro farma-
kologii nadchnout! V letech 
1931-1932 byl děkanem lékař-

ské fakulty a předsedal při 
státních zkouškách. Z jeho far-
maceutické laboratoře vzešla 
řada vynikajících léčiv. Z nich 
jsou dodnes známy léky  
„Veramon“ (na tišení boles-
tí), „Vasano“ (proti mořské 
a  „ l e t e ck é “ n em oci ) ,  
„Ferrostabil“ (proti žaludeč-
n í m  n e v o l n o s t e m ) ,  
„Atophan“ (s více účinky). 
Konec života tohoto mírného, 
humanisticky a nekonfliktně 
založeného muže byl příliš tra-
gický. Po prvních bolestných 
zkušenostech s nacismem 
chtěl opustit milovanou vlast a 
odjet do Anglie. Na jaře roku 
1939 skutečně odjel do Am-
sterodamu, kde chtěl nějakou 
dobu za pomoci přátel působit. 
Brzy však došlo k vyzrazení, 
zatčení a bezcitné deportaci do 
koncentráku. „Poznal“ pak Te-
rezín, Ravensbrück, až nako-
nec podlehl těžkým útrapám v 
pověstném Mauthausenu 6.
XI.1940 .  
V Praze zachránili přátelé před 
řáděním „Gestapa“ některé ru-
kopisné práce svého vzácného 
učitele. Starkensteinova 
knihovna čítala přes 5000 
svazků (i české knihy)!!! 

Mgr. Jan Prokop Holý,  
Hostouň 

Příští týden, 23.3.2009, se vy-
dá 25 žáků z 5. a 6. ročníků 
společně s p. uč. Krtovou a 
Kožiolovou do města Wald-
münchen, kde prožijí 3 dny ve 
Vzdělávacím centru mládeže 
se stejně starými dětmi z naší 
partnerské školy města Ober-
viechtach. Zúčastní se projek-
tu „Společně nahoru“, který je 
povede nejen ke zdokonalení 
ve znalostech cizího jazyka, 
ale i k ověření fyzických zdat-
ností a ke schopnostem spo-
lečně žít v kolektivu s dětmi , 
s nimiž se setkávají poprvé.  
Projekt není naší škole nezná-
mý, realizovali jsme ho již v 
loňském školním roce. Velkou 
pomocí pro nás je to, že veš-
keré náklady na pobyt uhradí 

za nás všechny partnerská 
škola z Německa. Našim rodi-
čům musíme zase poděkovat 
za to, že nám do sousední ze-
mě děti dopraví. Přejeme 
všem pobyt v pohodě a s ra-
dostí absolvovaný. 
Blíží se roční období , na něž 
se už všichni moc těšíme, a 
tím je jaro. S ním přicházejí i 
jeho svátky – Velikonoce. 
Učitelé a žáci naší školy se 
proto rozhodli, že je přivítají 
netradičně- každá třída a sa-
mozřejmě i školní družina si 
již nyní promýšlí, čím se  
„předvede“. Zhotovují totiž 
různé výrobky, kterými se 
pochlubí nám i vám všem, 
občanům našeho městečka i 
jeho okolí 7. dubna 2009 na 

velikonočním jarmarku. Ten 
proběhne ve dvou třídách 2.
patra naší budovy a ve škol-
ní družině u nádraží. Zveme 
vás proto od 9 do 15 hodin k 
nám do školy a následně pak 
do školní družiny, kde si bu-
dete moci prohlédnout a i za-
koupit výrobky vašich dětí ne-
bo jejich spolužáků, a tím po-
moci opět dětem při organizo-
vání dalších akcí školou a 
SRPDŠ právě pro ně. Věříme, 
že nás nezklamete a přijdete. 
Školní družina připravuje ještě 
pásmo k jaru na 27. a 28.4., 
kdy bude i v naší škole  
„Velký den“, neboť nás při-
jde natáčet televize. Ale o tom 
zase blíže příště. 

M. Šebestová 
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A ještě jednou  
naši oblíbení pejsci 
Jsem ráda, že mě pan tajemník 
chápe, ale já nechápu jeho vysvět-
lení. 
Za prvé: to, že z pejsků nemají nic 
to asi nebude pravda. 
Za druhé: srovnávat naše „mě-sto“ 
s Domažlicemi apod., je trošku 
divné. Vždyť my jsme město pou-
ze na papíře. 
Za třetí: a to co kdyby, na to se 
nehraje. Žiju tady a nemám psa ja-
ko módní doplněk, ale k hlídání 
domu. Nikam po náměstí ani do 
parku s nimi nechodím. A to, že si 
město neuhlídá volně běhající psy, 
za to nemohu a není to můj pro-
blém. Ale myslím si, že zvedání 
poplatků čistotu nepřinese. 
A ještě jeden malý dodatek. Mezi 
námi je rozdíl v tom, že já žiji na 
vesnici a vy ve městě. 

Škodová Zdeňka 

kon a zno-
vu jsme ve své kategorii zvítě-
zili. Tentokrát porota k udě-
lenému diplomu připsala i 
uznání pí. Jiřině Eretové, kla-
víristce ZUŠ Domažlice, která 
zastoupila za nepřítomnou pí. 
uč. Vicianovou. Je nutno říci, 
že výkon sboru podpořila i vy-
nikající flétnistka ZUŠ Doma-
žlice Pavla Popelková. A co 
víc? Děti si za svoje vystoupe-

ní vysloužily i pozvání konku-
renčního plzeňského sboru 
Lentilky na sborový festival, 
který se uskuteční letos 27.  
května s plzeňské synagoze.  
Říká se, že první vyhrání 
z kapsy vyhání. V našem pří-
padě to tak nebylo a to mě ne-
smírně těší. Děkuji všem, kdo 
nám stále pomáhají, ochot-
ných učitelům, rodičům, ostat-
ním dospělým. Moc dobře 

vím, že sbor je především tý-
mová práce. Ani sebelepší 
sbormistr by bez podpory 
ostatních nic nezvládl. Hlavní 
dík však patří mým dětičkám. 
Doufám, že Vám zpívání při-
náší tolik radosti jako mně 
práce s Vámi!                  

   
Jitka Mentová  
(sbormistryně) 

Co zajímavého na vás čeká  
v ZŠ Poběžovice v nejbližší době? 

dokončení ze str. 1 

POBĚŽOVICE 1359 – 2009 
Občanské sdružení DOBROHOST, 

Město Poběžovice a MKIS  
Poběžovice vás zvou na přednášku  
Mgr. Marie Špačkové BAROKO, 

POBĚŽOVICE  
a sv. JAN NEPOMUCKÝ 

(přednáška je součástí ČESKO-
BAVORSKÝCH SLAVNOSTÍ , 
které se uskuteční 16.-17.5.2009) 

dne 20. dubna v 18.00 hod.  
v hotelu Hubertus  

v Poběžovicích. 

Vážená paní Škodová, vážím si 
Vašich názorů a chtěl bych Vám 
podat další vysvětlení, pokud Vám 
z minulého čísla není něco dosta-
tečně jasné. 
Za prvé: město samozřejmě má 
příjem z místního poplatku za psy 
a tady máte pravdu, to jediné je na 
celé věci pozitivní, ale v rozpočtu 
města je to poměrně malá položka 
(cca 57.000.-Kč). Pokud by se v 
jednom roce vyskytlo ve městě 10 
volně se toulajících psů, stačilo by 
to tak akorát na jejich odchyt a 
umístění v psím útulku. Jedná se o 
psy, kteří se občas toulají po měs-
tě, nemají žádného „pá-níčka“ a 
obec je ze zákona povinna se o ně 
postarat. Určitě bychom byli vděč-
ni za dobrou radu, jak si je uhlídat.   
Za druhé: nemusíme Poběžovice 
srovnávat s Domažlicemi, ale třeba 
s Bělou, která je stejně veliká jako 
Poběžovice. 
Za třetí: „to co kdyby,“ jsem zase 
nepochopil já. Jen si myslím, že 
musíte mít hodně velký dům, když 
ho musí hlídat dva psi, protože ji-
nak obyčejně stačí jeden za 200.-
Kč.  
Ke zvedání poplatků za psy nedo-
šlo od 1.10.2004, kdy začala platit 
obecně  závazná vyhláška o míst-
ních poplatcích a zatím se o jejich 
navyšování ani neuvažuje. 
Vážená paní Škodová, myslím, že 
jsme si na tomto poli naše názory 
dostatečně vyjasnili. Pokud však 
chcete do této oblasti  zasáhnout 
aktivně, přijďte do nejbližšího jed-
nání Zastupitelstva města Poběžo-
vice a iniciujte změnu vyhlášky u 
tohoto orgánu města, který jediný 
má právo obecně závazné vyhlášky 
vydávat, či novelizovat. 

V. Kotlan, tajemník MěÚ 



 

   

Jen kytičku na hrob  
Ti můžeme dát 

a stále vzpomínat. 
 

Dne 3. dubna 2009 
uplynou 2 roky,  

kdy nás navždy opustil 
náš syn  

 

Vlastimil Musil 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Stále vzpomínají rodiče, 
babička a sestra s přítelem. 

Vzpomínka 

Sportovní hala v Domažlicích se 
stala svědkem premiérového vy-
stoupení nejmladších florbalistů ze 
sportovního klubu ZŠ Poběžovice. 
V sobotu 14. 3. nastoupili žáci 
nejmladší kategorie limitované ro-
kem narození 1999 ke svému úpl-
ně prvnímu zápasu v rámci I. roč-
níku turnaje florbalových přípra-
vek Dr. Jekyll a & Mr. Hyde Cup 
pořádaného domažlickou Jiskrou. 
Žáci 1. – 3. třídy zde mohli porov-
nat síly se soupeři z plzeňského 
kraje a předvést vše, co se za nece-
lého půl roku naučili. Do Doma-
žlic dorazila družstva z Karlových 
Varů, Horšovského Týna, Plzně, 
P o b ě ž o v i c  a  p o ř a d a t e l é 
z okresního města představili dva 

týmy. Délka jednotli-
vých zápasů byla pra-
vidly stanovena na 2 
x 7 minut a hrálo se 
na hřišti o velikosti 
30 x 15 metrů ohrani-
čeném mantinely. 
V našem úvodním 
utkání proti doma-
žlickým Žralokům se 
museli kluci vyrovnat 
nejen s velikostí hřiš-

tě a přemírou prostoru, na který 
nejsou z malé školní tělocvičny 
zvyklí, ale i s trémou, s diváky, s 
ostře pískanými pravidly a organi-
zovaným střídáním dvou pětek. 
Přestože obraz hry se měnil minu-
tu po minutě, zápas od zápasu 
k lepšímu, podlehli nakonec zku-
šenějším soupeřům a skončili na 
šestém místě. Diváky, fanoušky i 
rodiče na ochozu přesto odměnili 
kluci bojovným výkonem a zejmé-
na dramatickým zápasem proti 
Chřestýšům z Domažlic, kde 
k vítězství chyběl jen krůček. O 
góly v síti soupeřů se podělili Da-
vid Kraml ze 3. a Matěj Chodora 
z 1. třídy, v bráně čelili útokům a 
střelám prvňáček Aleš Stodola a 

třeťák Luboš Výrut. Nejmladší 
členy florbalového klubu doprovo-
dili také jejich starší spolužáci 
z deváté třídy František Červeňák, 
Jakub Kohout a Marek Slavev, 
kteří se ujali nelehké úlohy asis-
tentů trenéra a postarali se o roz-
cvičení a rozehrání před zápasy i o 
dohled nad týmem. Velmi potěši-
telné pro florbalový klub je, že 
v současnosti přibyli další kluci i 
holky a členská základna čítá té-
měř devět desítek mladých spor-
tovců. Posily přišly i do trenérské-
ho týmu. Kromě zavedené praxe, 
kdy se na vedení tréninků podílejí 
zkušení hráči jako Lukáš Moulis 
nebo Martin Cibulka, začali praco-
vat s mládeží také druholigový vy-
nikající brankář Petr Bozděch a 
Karel Váchal z Donau Trhanov. 
Věříme, že se můžeme těšit na 
další sportovní zážitky. V nejbližší 
budoucnosti se naše děti zúčastní 
turnajů školních klubů. Rádi by-
chom uspořádalii soutěž na domá-
cí půdě a připravujeme tým pro 
další ročník Chodské florbalové li-
gy.  

 
Vladimír Foist, ZŠ Poběžovice 

Florbal v Poběžovicích, turnaj přípravek 

Dne 1. března tomu bude 
rok, co zemřel pan 

   

Jindřich Grössl 
z Poběžovic. 

 
 
 
 
 

Vzpomíná  
Olga Timurová a příbuzní. 

Letošní ples opravdu ozdobila 
svým výkonem kapela ORIENT 
EXPRES.  Zahráli pro každého, 
ochutnat nám dali ze všech „
soudků“ žánrů hudby. Na své si 
přišli milovníci country, dechov-
ky, středního proudu i rocku. 
O program se postaraly ORIEN-
TÁLKY Z CHLUMČAN, které 
jak se jmenují, tak i tančí. Neby-
ly to ale jen orientální tance 
s cinkáním zlatých penízků na 
šatech tanečnic, ale také tanec 
s různými doplňky, rekvizitami, 
a na různá témata. Posledním ta-
nečním kouskem orientálky ro-
zesmály sál, protože do tance ne-
dobrovolně zapojily tři dobro-

volníky ze sálu z řad mužů, a 
všichni společně nám předvedli 
lechtivý tanec.  
Na řadu přišla i tombola, ve kte-
ré bylo v letošním roce opravdu 
hodně pěkných cen, oproti ro-
kům předchozím. Asi nejlepší  
cenou tomboly bylo sele, scho-
vané pod překvapením v obálce. 
O 330 vyhrávajících lístků se 
postarali sponzoři, kterým touto 
cestou moc děkujeme.  S medi-
ální podporou nám pomohl Do-
mažlický deník, a o květinovou 
výzdobu stolů, a květiny pro 
dámskou volenku, se postarala p. 
Bártová.  
Přesto, že návštěvnost plesu ne-
byla příliš veliká, ples pokryl své 
náklady a ještě posílil pokladnu 
města. 

Za členy komisí při radě města 
Lenka Pekárová 

Po výborných zkušenostech se stej-
ně pojatými semináři v Hostouni 
připravilo Občanské sdružení Abra-
ham ve spolupráci s floristkou Eliš-
kou Váňovou v Poběžovicích první 
pracovní seminář na téma Veliko-
noční aranžování. Tento seminář 
se uskuteční v sobotu 4. dubna od 
15.00 hod. v klubovně Občanského 
sdružení Abraham, nám. Míru 210 
(podkrovní MKIS). Každý z účast-
níků si za vstupní poplatek 180,- 
naaranžuje za odborného dohledu a 
rad Elišky Váňové vlastní veliko-
noční dekoraci. Kapacita tohoto se-
mináře je omezena.  
Přihlášky se přijímají v květinářství 
Ell Florist – Eliška Váňová, nám. 
Míru 3, Poběžovice nebo na tel. č. 
723 416 067. 

Velikonoční 
aranžování 

Divadelní soubor  
MKIS Poběžovice uvádí hru  

Jaromíra Břehového 
O T Y L K A 

Premiéra se uskuteční dne  
11. dubna 2009, od 20.00 hodin  

v poběžovickém kinosále. 
Režie: Věra Táborská.  

Hrají:  
M. Martínková, M. Mráz, V. 
Táborská, J. Doktor, N. Böh-
mová, J. Vobrubová, J. Teplý. 

P O Z O R 
P R E M I É R A 

Jaký byl 6. Městský ples 

   

Dne 28.3.2009 
uplynulo 5 let, 

kdy nás opustila  
paní 

Emilie  
Tauchmannová. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Stále vzpomínají děti 
a vnoučata s rodinami. 

Občanské sdružení  
Abraham Poběžovice pořádá  

přednášku PhDr. Václava Chvátala 
z Muzea Českého lesa -  

Židovské hřbitovy  
v českobavorském pohraničí.  

Židovský kalendář, svátky  
a tradice. 

Začátek v neděli 29.3.2009  
v 15.00 hodin v podkroví MKIS. 

POZVÁNKA 

Město Poběžovice 
a MKIS Poběžovice 

srdečně zvou na  
koncert japonských umělkyň. 
V neděli 29.3. od 19.30 hodin v sále  

poběžovického kina vystoupí: 
Yiukiko Sawa (klavír, sólo) 

Mgr. Rie Michimura (klavír,sólo) 
Yasuko Tanaka (trubka) 

Satomi Nishimura (housle). 
Vstupné dobrovolné - výtěžek bude 
věnován na podporu poběžovického 

zámku. 

Zastupitelstvo města Poběžovice 
se koná v úterý 31.3.2009 od 18.00 

hodin v zasedací místnosti  
MěÚ Poběžovice. 

Svozové dny  
komunálního odpadu: 

středy: 8.4., 22.4., 6.5., 20.5., 
3.6., 17.6., 1.7.2009. 

V okolních obcích budou svozy 
prováděny o den dříve - v úterý 
7.4., 21.4., 5.5., 19.5., 2.6., 16.6., 

30.6.2009 
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